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РЕФЕРАТ

Дипломный проект содержит 100 с. машинописного текста с 18 илл., 

20 табл., библ. 36 источников, приложения на 20 с. и 8 листов графической части 

формата А1.

МЕТРОЛОГИЧЕСКАЯ ОЦЕНКА, МЕТОДИКА, КАЛИБРОВКА, ИЗМЕ­

РЕНИЕ, НЕОПРЕДЕЛЕННОСТЬ, ТЕРМОМЕТР

Целью дипломного проекта является совершенствование метрологического 

обеспечения измерений на предприятии-заказчике, путем выбора эффективных 

средств измерений температуры и разработки их методик калибровки.

В рамках дипломного проекта был проведен анализ нормативных докумен­

тов в области поверки и калибровки. Составлена классификация средств измере­

ний температуры. В результате анализа средств измерений температуры, их мет­

рологических и технических характеристик, а также достоинств и недостатков, 

были выявлены наиболее подходящие средства измерений. В процессе работы 

разработаны экспериментальные стенды и описан принцип их работы. Разработа­

на методика калибровки для выбранных средств измерений. Приведен пример 

расчета неопределенности результата измерений.



ABSTRACT

The degree project contains 100 pages of the typewritten text with 18 plates., 

20 tab., bibliography. Sources 36, applications 20 and 8 sheets of the graphical 

part o f A l.

METROLOGICAL ASSESSMENT, METHODOLOGY, CALIBRATION, 

MEASUREMENT, UNCERTAINTY, THERMOMETER

The aim of the diploma project is to improve the metrological support of meas­

urements at the customer enterprise by selecting effective temperature measuring in­

struments and developing their calibration methods.

Within the framework of the diploma project, an analysis of regulatory docu­

ments in the field of verification and calibration was carried out. A classification of 

temperature measuring instruments has been compiled. As a result of the analysis of 

temperature measuring instruments, their metrological and technical characteristics, as 

well as advantages and disadvantages, the most suitable measuring instruments were 

identified. In the process of work, experimental stands have been developed and the 

principle of their operation is described. A calibration procedure has been developed for 

the selected measuring instruments. An example of calculating the uncertainty o f the 

measurement result is given.
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